

**No. 37248. Multilateral**

EUROPEAN CONVENTION ON NATIONALITY. STRASBOURG, 6 NOVEMBER 1997 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2135, I-37248.*]

RATIFICATION (WITH DECLARATION)

**Bosnia and Herzegovina**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the Council of Europe: 22 October 2008*

*Date of effect: 1 February 2009*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: Council of Europe, 19 January 2009*

*Declaration:*

**No. 37248. Multilatéral**

CONVENTION EUROPÉENNE SUR LA NATIONALITÉ. STRASBOURG, 6 NOVEMBRE 1997 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2135, I-37248.*]

RATIFICATION (AVEC DÉCLARATION)

**Bosnie-Herzégovine**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général du Conseil de l'Europe : 22 octobre 2008*

*Date de prise d'effet : 1er février 2009*

*Enregistrement auprès du Secrétariat des Nations Unies : Conseil de l'Europe, 19 janvier 2009*

*Déclaration :*

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ]

Pursuant to Article 22, sub-paragraph b, of the Convention, Bosnia and Herzegovina notifies that military service (conscription) in Bosnia and Herzegovina was abolished by the provisions of Article 79 of Bosnia and Herzegovina's Law of Defense, starting as of 1 January 2006.

[TRANSLATION – TRADUCTION]<sup>1</sup>

En application de l'article 22, sous-paragraphe b, de la Convention, la Bosnie-Herzégovine notifie que le service militaire (la conscription) en Bosnie-Herzégovine a été aboli par les dispositions de l'article 79 de la Loi sur la Défense de Bosnie-Herzégovine, avec effet au 1<sup>er</sup> janvier 2006.

---

<sup>1</sup> Translation supplied by